
 Ev. č. RFZU/Z‐75/2017 
 

 

Zápis ze 75. zasedání Rady Fyzikálního ústavu AV ČR, v. v. i. 
 

konaného 4. prosince 2017 na pracovišti Slovanka 

 

Přítomni: A. Dejneka, Z. Doležal, A. Fejfar, J. Houžvička, S. Kamba, J. Kolorenč, P. Lejček, 

T. Mocek, M. Nikl, M. Prouza, J. Řídký, Z. Samec, O. Schneeweiss 

Omluveni: F. Chmelík, J. J. Mareš 

Tajemník: J. Rameš  

Hosté: I. Gregora 

 

 

Program jednání 
 

1. Rada FZÚ AV ČR, v. v. i., (dále jen Rada) schválila zápis ze 74. zasedání konaného 25. 9. 2017 bez 

připomínek. 

 

2. Rada schválila návrh na rozdělení výsledku hospodaření za rok 2016.  

 

3. Rada schválila návrh ředitele na změnu organizace pracovní doby ve dnech 27. 12. – 29. 12. 2017. 

 

4. Rada projednala návrh dohody o spolupráci mezi FZÚ (ELI Beamlines) a National Institutes for 

Quantum and Radiological Science and Technology (QST), Japonsko.  

 

5. Rada projednala návrh dohody o spolupráci (MoU) mezi FZÚ (ELI Beamlines) a Section of 

Radiological Sciences of the Department of Biomedical and Dental Sciences and of 

Morphofunctional Imaging of the University of Messina, Itálie. 

 

6. Rada projednala návrh dohody o spolupráci mezi FZÚ (Centrum HiLASE) a Istituto di Scienza e 

Tecnologia dei Materiali Ceramici del Consiglio Nazionale delle Ricerche (CNR), Faenza, Itálie. 

 

7. Rada projednala návrh dohody o vzájemné spolupráci při uskutečňování doktorského studijního 

programu Aplikovaná mechanika mezi FZÚ a Fakultou strojní Technické univerzity v Liberci. 

 

8. Rada projednala návrh dohody o spolupráci mezi FZÚ a Rzhanov Institute of Semiconductor 

Physics, Siberian Branch of the Russian Academy of Sciences, Novosibirsk, Rusko.  

 

9. Rada projednala návrhy projektů s účastí FZÚ v rámci grantových výzev GA ČR a dalších (jako 

programy TA ČR, různé výzvy MŠMT, evropské projekty v programu H2020) podaných od března 

2017 podle aktuálního stavu v databázi DAGRA. Seznam návrhů, který vypracoval a na zasedání 

prezentoval M. Nikl, je uložen u tajemníka Rady. 



V souvislosti s tím proběhla diskuse, jakým způsobem má Rada projednávat smlouvy vznikající v 

souvislosti s grantovými projekty (viz též bod 10. Různé zápisu ze 74. zasedání Rady), mimo jiné i 

smlouvy o smlouvách budoucích. Bylo dohodnuto, že M. Prouza a M. Nikl připraví do příštího 

zasedání Rady návrh řešení těchto otázek.  

  

10. Různé 

 A. Dejneka otevřel diskusi o potřebě vypracovat metodiku hodnocení výsledků aplikovaného 

výzkumu v ústavech AV ČR. Jak upřesnil J. Řídký, tento požadavek souvisí s přípravou dalšího 

hodnocení výzkumné a odborné činnosti pracovišť AV ČR (za léta 2015‐2020). Konstatoval, že 

při minulém hodnocení nebyla stanovena dostatečná kritéria pro hodnocení výsledků 

v oblasti aplikací a současná aktivita směřuje k tomu, aby se tato situace změnila a budoucí 

hodnotitelské komise měly jasně stanovená vodítka pro hodnocení aplikací. 

 A. Fejfar a P. Lejček připomněli otázku formálního zařazování Ph.D. studentů do systému FZÚ 

v případech studentů zahraničních, ale i domácích univerzit, kteří nejsou zaměstnanci ústavu, 

ale jsou vedeni (školitel nebo školitel specialista) zaměstnancem FZÚ (třída V1 či V2?). Otázku 

prodiskutují vedoucí sekcí a vedení ústavu při nejbližší příležitosti (zasedání atestační komise 

při atestaci doktorandů, prosinec 2017). Po dosažení shody ředitel ústavu spolu s THS 

připraví administrativní kroky pro realizaci řešení. 

 Proběhla debata o materiálu, který vyšel ve 45. čísle časopisu Téma 10. listopadu 2017 – 

rozhovoru s J. Kalbáčovou Vejpravovou, konkrétně o té jeho části, kde se J. Kalbáčová 

Vejpravová vyjadřuje k okolnostem svého odchodu z FZÚ. Bylo konstatováno, že některé její 

výroky neodpovídají tomu, jak se věci ve skutečnosti odehrávaly. Vedení ústavu zváží další 

postup.  

 Členové Rady diskutovali o problému spojeném s podáváním žádostí o ústavní mzdovou 

podporu doktorandů. Konstatovali, že databáze EvDok neumožňuje zadávat uchazeče o tuto 

podporu bez osobního čísla, tedy takové, kteří v době žádosti nejsou zaměstnanci FZÚ. Byl 

vysloven návrh, že problém by vyřešila úprava databáze v tom smyslu, že osobní číslo by 

nebylo povinným údajem.  

 M. Prouza informoval Radu, že výsledky výzvy Excelentní výzkum v rámci OP VVV by měly být 

známy do 15. 12. t. r. 

 Příští zasedání Rady proběhne v pondělí 26. března 2018 netradičně od 13.00 hodin 

v Cukrovarnické.  

 

 

 

 

 

 

6. 12. 2017            Martin Nikl, předseda Rady FZÚ  

              Jiří Rameš, tajemník Rady FZÚ         

 

 


